
Protokół z LX sesji Rady Miejskiej w Chmielniku,  

która odbyła się 4 grudnia 2023 r. (poniedziałek) w Chmielnickim Centrum Kultury,  

ul. Starobuska 10 w godzinach od 15:30 do 17:10. 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chmielniku Anita Jabłońska, 

która przewodniczyła obradom.  

Przewodnicząca Rady powitała burmistrza Pawła Wójcika, zastępcę burmistrza Małgorzatę 

Przeździk, skarbnika gminy Annę Pleban, sekretarza gminy Andrzeja Łopacińskiego, członka 

zarządu starostwa powiatowego w Kielcach Mariusza Ścianę kierowników i dyrektorów 

jednostek gminnych i ponadgminnych, sołtysów, radnych, pracowników urzędu oraz 

mieszkańców gminy.  

W momencie otwarcia sesji na sali obrad obecnych było 14 radnych (ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych). 

Lista obecności radnych na LX sesji, dnia 4 grudnia 2023 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ze zmianami, obrady rady gminy są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy. Kopie przechowywane są 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Chmielniku. Klauzula informacyjna wywieszona jest na 

drzwiach wejściowych, na stronie internetowej Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

W głosowaniu za przyjęciem proponowanego porządku obrad wzięło udział 14  radnych. Za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 14 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII i LIX sesji. 

Do protokołu z LVIII sesji, nie wniesiono uwag. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady 

Miejskiej w Chmielniku (25.09.2023 r.) głosowało 14 radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), 

Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas 



(ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), 

Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

Do protokołu z LIX sesji, nie wniesiono uwag. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady 

Miejskiej w Chmielniku (17.10.2023 r.) głosowało 14 radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNI), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami. 

Do przesłanego sprawozdania burmistrz dodał, kilka najważniejszych informacji, m.in. 

udział w przekazaniu samochodu dla WTZ Osiny, którego zakup gmina wsparła kwotą 10 tys. 

zł, dodał, że w zajęciach uczestniczy 14 osób z terenu gminy Chmielnik, nominację 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Zreczu Dużym do nagrody „Czyste Serce” oraz 

„Anioł Dobroci”, spotkanie z przedsiębiorcą, który będzie produkował elementy do palet przy 

ul. Kasztanowej, gdzie gmina planuje wykonać drogę w ramach pozyskanych środków 

finansowych. Dodał, że to już trzecia firma, która ulokowała swoją działalność w tym miejscu. 

Burmistrz wspomniał  o spotkaniu w MPK, które dotyczyło uruchomienia linii komunikacyjnej 

Pińczów – Chmielnik, o wręczeniu gratulacji rodzicom dzieci urodzonych w pierwszej połowie 

2023 roku (52 dzieci), inauguracyjnej lekcji przyrody po ścieżkach edukacyjnych wokół zalewu 

Andrzejówka, podczas której symbolicznie otworzono zbiornik po modernizacji. Omówił 

szczegółowo spotkanie w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie 

obwodnicy zachodniej Chmielnika, obchody Dni Honorowego Krwiodawstwa, podczas 

którego sołtys miejscowości Grabowiec Zbigniew Ryk otrzymał brązowy medal za zasługi dla 

krwiodawstwa. Ze spraw inwestycyjnych burmistrz poruszył temat dokumentacji projektowej, 

która jest przygotowywana dla zadań w 13 miejscowościach - dla których gmina pozyskała 

wsparcie finansowe z Rządowego Programu Polski Ład. Zaprosił wszystkich na chmielnicki 

rynek 10 grudnia 2023 r., gdzie odbędzie się wydarzenie „Odpalamy święta” oraz 16 grudnia 

na Dni Otwarte, podczas których będzie można zwiedzić nowy budynek Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych przy ul. Starobruskiej oraz  otrzymać choinkę w zamian za 

posegregowane śmieci.  

Do sprawozdania burmistrza nie było pytań. Przewodnicząca, krótko omówiła aktywność 

radnych pomiędzy sesjami. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwał. Wszystkie projekty uchwał uzyskały 

pozytywną opinię poszczególnych komisji, w tym Komisji Statutowo-Regulaminowej Rady 

Miejskiej w Chmielniku.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Chmielnik do Stowarzyszenia pod nazwą Unia 

Miasteczek Polskich. 

Projekt uchwały omówił Andrzej Łopaciński – Sekretarz Gminy. 



Radna Edyta Ciopińska, poprosiła o rozwiniecie zapisu „obrona wspólnych interesów ich 

członków oraz czy będziemy członkiem rzeczywistym, wspierającym czy honorowym. 

Burmistrz odpowiedział, że gmina będzie członkiem rzeczywistym. Wymienił członkostwo 

gminy w innych podobnych organizacjach oraz powiedział, że członkostwo w takim 

stowarzyszeniu ma za zadanie wymianę informacji, doświadczeń oraz daje nam możliwość, za 

pośrednictwem prezesa Grzegorza Cichego, przedstawiania problemów samorządów w 

rządzie. Wyjaśnił dlaczego chcemy być członkiem akurat tego stowarzyszenia oraz, że składka 

członkowska w pierwszym roku nie obowiązuje.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/580/2023 w sprawie przystąpienia Gminy Chmielnik do Stowarzyszenia pod 

nazwą Unia Miasteczek Polskich głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych oraz kandydatów na strażaka ratownika 

OSP. 

Projekt uchwały omówiła Katarzyna Baran – inspektor ds. obsługi Rady w Wydziale 

Administracji.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/581/2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych oraz kandydatów na strażaka ratownika OSP 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Chmielnik z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Projekt uchwały omówił Tomasz Biernacki Naczelnik Wydziału Administracji.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/582/2023 w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Chmielnik z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 



Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XL/428/2022 Rady 

Miejskiej w Chmielniku z dnia 28 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Chmielniku na lata 2022-2025. 

Projekt uchwały omówił Andrzej Piwowarski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/583/2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XL/428/2022 Rady 

Miejskiej w Chmielniku z dnia 28 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 

Chmielniku na lata 2022-2025 głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały omówiła Monika Skuza – Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Chmielniku.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/584/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” 

Miasta i Gminy Chmielnik na lata 2024-2028. 



Projekt uchwały omówiła Monika Skuza – Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Chmielniku.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/585/2023 w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” Miasta 

i Gminy Chmielnik na lata 2024-2028 głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Chmielnik. 

 

Projekt uchwały omówiła Beata Szpejna – Zastępca Naczelnika Wydziału Budownictwa i 

Ochrony Środowiska.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/586/2023 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Chmielnik głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Kielc i Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Projekt uchwały omówiła Małgorzata Przeździk Zastępca Burmistrza. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/587/2023 w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Kielc i 

Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (NIEOBECNA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 



13. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowania i obszaru rewitalizacji 

na terenie Gminy Chmielnik. 

 

Projekt uchwały omówiła Małgorzata Przeździk Zastępca Burmistrza. 

Do projektu uchwały odczytała uwagi mieszkańca radna Edyta Ciopińska. Zarzucił on, że 

opublikowana na BIP, przeznaczona do konsultacji społecznych – wykonana przez firmę 

zewnętrzną: diagnoza mająca na celu wyznaczenie obszaru degradowanego i obszaru 

rewitalizacji miasta i gminy Chmielnik, ankieta oraz szkolenie dotyczące metody wyznaczania 

tego obszaru, zostały przygotowane nieprofesjonalnie i zawierały błędy. Wpłynął jeden 

formularz uwag, który został zmieniony w raporcie końcowym i podpisany przez burmistrza. 

Zaapelował do radnych o zagłosowanie przeciw uchwale.   

Do uwag odniosła się zastępca burmistrza, która wyjaśniła, że w dokumencie znalazły się 

błędy pisarskie i formalne, które nie miały wpływu na treść merytoryczną zawartą w 

dokumencie. Został on przygotowany w oparciu o dane pozyskane z m. in.: Urzędu Miasta i 

Gminy w Chmielniku, Głównego Urzędu Statystycznego, Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Chmielniku oraz z policyjnych statystyk. Oczywistym jest, że sposoby obliczeń nie do końca 

są dla wszystkich zrozumiałe ale przedmiotem konsultacji były wnioski zawarte w 

wyznaczonym obszarze zdegradowanym i obszarze rewitalizacji. Gwarantuje, że treści zawarte 

w tym dokumencie opierają się na rzetelnych i prawdziwych informacjach. Dane o których 

mowa zostały skorygowane i przedstawiony dokument jest już poprawiony.  

Do sesji dołączyła radna Danuta Orkisz. Od tej pory w obradach brało udział 15 radnych.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/588/2023 w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowania i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Chmielnik głosowało 10 radnych. Uchwała została podjęta 

większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (WSTRZYMAŁA SIĘ), Hieronim Górski 

(WSTRZYMAŁ SIĘ), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław 

Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (WSTRZYMAŁ SIĘ), Monika Nowak (ZA), Danuta 

Orkisz (WSTRZYMAŁA SIĘ), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (WSTRZYMAŁ SIĘ), Aneta 

Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA)A 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Chmielnik. 

Projekt uchwały omówiła Agnieszka Jurecka-Paluch – Zastępca Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa.   

Radna Edyta Ciopińska, zapytała czy dobrze zrozumiała, że nie ma jeszcze kwoty ani 

operatu. Od pracownika usłyszała odpowiedź, że dopiero podjęcie uchwały uruchomi całą 

procedurę.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/589/2023 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 



nieruchomości stanowiącej własność Gminy Chmielnik głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski 

(ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/558/2023 Rady Miejskiej w 

Chmielniku z dnia 28 sierpnia 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty 

diet dla sołtysów z terenu Gminy Chmielnik. 

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban – Skarbnik Gminy.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/590/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/558/2023 Rady Miejskiej w Chmielniku z 

dnia 28 sierpnia 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla sołtysów z 

terenu Gminy Chmielnik głosowało 12 radnych. (Zgodnie z treścią art. 25a ustawy o 

samorządzie gminnym radni Edyta Ciopińska, Jarosław Lotko oraz Aneta Wojtas nie wzięli 

udziału w głosowaniu, gdyż podejmowana uchwała dotyczyła ich interesu prawnego). Uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (BRAK GŁOSU), Hieronim Górski (ZA), Anita 

Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (BRAK GŁOSU), 

Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), 

Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (BRAK GŁOSU), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban – Skarbnik Gminy.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/591/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (WSTRZYMAŁA SIĘ), Hieronim Górski (ZA), 

Anita Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna 

Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (WSTRZYMAŁ SIĘ), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz 

(WSTRZYMAŁA SIĘ), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik 

na lata 2023-2040. 

Skarbnik Gminy Anna Pleban omówiła projekt uchwały oraz kolejne projekty uchwał. 

Radna Edyta Ciopińska poprosiła o potwierdzenie czy to 5 mln zł to będzie pożyczka na 

spłatę zadłużenia i jak 13 listopada ogłoszono przetarg na udzielenie kredytu czy jest mowa o 

dwóch różnych kwestiach. Skarbnik Gminy potwierdziła, że chodzi tu o dwie różne sprawy i 

dodała, że pożyczka na spłatę kredytu nie zwiększa kwoty zadłużenia.   



Radna zapytała jaki jest deficyt gminy. Skarbnik odpowiedziała, że planowany to  

10 365 665, 90 zł  i on nie uległ zmianie.  

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Lenartowicz powiedziała, że opinia Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna zarówno dla tego  projektu uchwały jak i 

dla projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zaciągnięcia pożyczki. Dodała, że ma to 

sens zwłaszcza w obliczu wzrostu cen energii oraz  wzrostu płacy minimalnej, które spowodują 

duży wzrost wydatków bieżących. Zamiana kredytu na pożyczkę spowoduje obniżkę marży 

banku z 1,5% na 0,5% . Jest to znaczna oszczędność. Zasugerowała, że jako Rada powinni 

przychylnie patrzeć na działania, które mają na celu ograniczenie wydatków bieżących. 

Zaoszczędzoną w ten sposób kwotę 290 tys. zł będzie można wydać na inny cel.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LX/592/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Chmielnik na lata 2023-2040 głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), 

Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski 

(ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2023 rok. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/593/2023 w sprawie zmian budżetu na 2023 rok głosowało 12 radnych. Uchwała została 

podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (WSTRZYMAŁA SIĘ), Hieronim Górski (ZA), 

Anita Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna 

Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (WSTRZYMAŁA SIĘ), Łukasz 

Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (WSTRZYMAŁ SIĘ), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na refinansowanie 

kredytu bankowego. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LX/594/2023 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na refinansowanie kredytu 

bankowego głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta bezwzględną większością głosów 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (WSTRZYMAŁA SIĘ), Hieronim Górski (ZA), 

Anita Jabłońska (ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (ZA), Jarosław Lotko (ZA), Anna 

Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (WSTRZYMAŁA SIĘ), Łukasz 

Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (WSTRZYMAŁ SIĘ), Aneta Wojtas (ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

 

 



20. Zapytania i interpelacje radnych. 

Radna Anna Maciągowska zapytała Członka Zarządu Powiatu w Kielcach Mariusza 

Ściany jak długo potrwa inwestycja na ul. Szkolnej. Mariusz Ściana odpowiedział, że jest to 

zadanie roczne i umowa została podpisana w lipcu 2023 r. i trwać będzie do 17 lipca 2024 r. 

Powiedział, że nie do końca mogą korygować harmonogram, ponieważ zakres robót jest bardzo 

duży. Jest to odcinek 371 metrów, kwota zaangażowana w przebudowę to 2 mln 650 tys. zł i to 

co widać na zewnątrz to tylko część inwestycji, ponieważ będzie poprawiana cała infrastruktura 

pod drogą. Trzeba się spodziewać sporych utrudnień i prosić mieszkańców o wyrozumiałość.  

Radna Edyta Ciopińska zapytała po raz kolejny, kiedy powstanie oświetlenie na ulicy 

Ogrodowei i Wschodniej, ponieważ już padło kilka terminów, oświetlenia nadal nie ma i nie 

wie co ma mówić mieszkańcom. Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk odpowiedziała, że 

daty podaje wykonawca robót, który ma zawartą umowę na 24 miesiące. Zadania 

oświetleniowe są realizowane przez trzech wykonawców a prace przesunęły się na 2024 rok. 

Stara się przekazywać informacje na bieżąco, ale one się zmieniają i nie jest to od gminy 

zależne.  

Radna Edyta Ciopińska powiedziała, że trudno jej rozmawiać z mieszkańcami, ponieważ 

kilka dat już padło i nie wie co ma mówić.  

Zastępca burmistrza powiedziała, że postara się ustalić bieżący harmonogram realizacji 

zadań oświetleniowych u wykonawcy i przekaże tę informację radnym.  

Radna Edyta Ciopińska zapytała kiedy kończą się te 24 miesiące. 

Zastępca burmistrza powiedziała, że prawie 12 miesięcy już minęło i chciałaby, żeby do 

wiosny ta infrastruktura oświetleniowa powstała w całej gminie.  

Członek Zarządu Powiatu w Kielcach Mariusz Ściana omówił inwestycje drogowe na 

terenie gminy Chmielnik. Wspomniał o trwających inwestycjach: droga Lubania-Życiny, ulica 

Szkolna i przyszłorocznych: chodnik przy ulicy Konopnickiej (dofinansowanie w wysokości 

80% oraz po 10% gmina i powiat).  Powiedział, że opracowane są, przez samorząd gminy 

Chmielnik trzy dokumentacje zadań na drogach powiatowych: budowa chodnika na Koloniach 

Suchowolskich, dokończenie budowy drogi w Kotlicach oraz budowa chodnika przy ulicy 

Leśnej. Inwestycje są zaplanowane do realizacji w ramach remontów a nie inwestycji z uwagi 

na mniejsze koszty. Powiedział o inwestycjach jakie realizuje aktualnie powiat kielecki oraz o 

planach rozbudowy Szpitala Powiatowego w Chmielniku oraz remoncie zabytkowego kościoła 

w Piotrkowicach. 

Radna Danuta Orkisz zapytała członka zarządu powiatu w Kielcach , czy są zajęte środki 

na drogę w Zreczu, ponieważ słyszała, że inwestycja została wycofana z lity rezerwowej.  

Mariusz Ściana powiedział, że droga nie była na liście rezerwowej. Trzykrotnie był 

składany wniosek o dofinansowanie remontu tej drogi do różnych programów. Nie potrafi 

powiedzieć jakie będą koleje losu jeżeli chodzi o fundusze rządowe, drogowe, to wszystko 

dopiero się okaże.  

Radna powiedziała, że członek zarządu odsyłał ją do parlamentarzystów, a drogi nadal 

nie ma i chyba nie będzie. Członek zarządu powiedział, że pas drogowy został uregulowany i 

mogą zrobić remont, tego do tej pory nie było, nikt się tym wcześniej nie zajął. Być może gdyby 

zostało to zrobione wcześniej znalazłyby się środki na tą drogę. Powiedział, że nie ma takiej 



mocy sprawczej, żeby gdziekolwiek kogoś wysyłać. Może dysponować swoja osobą i rodziną. 

Radna Danuta Orkisz powiedziała, że interweniowała w tej sprawie u parlamentarzystów 

obecnych podczas jednego z wydarzeń w gminie. Członek zarządu powiedział, że użył słowa 

„proszę” i polecił aby radna zapoznała się z tym co to słowo oznacza.  

Burmistrz zwrócił się z prośbą aby radna Edyta Ciopińska przekazała informacje od 

mieszkańca do Przewodniczącej Rady wraz z informacją który mieszkaniec ja przekazał,  

ponieważ chciałby skonsultować z mecenasem jej treść. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej złożyła wszystkim świąteczne życzenia.  

21. Zakończenie obrad. 

Z powodu wyczerpania porządku LX sesji Rady Miejskiej, Przewodnicząca Rady 

podziękowała za obecność i dokonała zamknięcia obrad  sesji z dnia 4 grudnia 2023 roku. 

Nagranie z sesji dostępne jest na stronie internetowej:   

https://crv.pl/archiwum-swietokrzyskie-rada_miejska_w_chmielniku 

 

Sporządziła: 

Katarzyna Więckowska 
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